```
مريم: آخى! (افسوس!) اگر زودتر مىدانستم، مىتوانستم به تو كمك كنم.
```

زهره: چطور؟

مریم: می توانستم از طریق خواهرم تحقیق کنم. او دوست مادرش است.

زهره: مي توني الان بهش زنگ بزني؟

مریم: متأسفانه تا چهارشنبه آینده در دسترس نیست. متأسفم.

مثال

(انسانی ـ نهایی فرد اد۱۵۰۰)

با توجه به مكالمه بالا بهترين گزينه را انتخاب كنيد.

- 1. Zohreh has invited everyone but Mina.
- a) True
- b) False
- 2. Zohreh and Mina was not close friend at school.
- a) True b) False
- 3. Maryam could check Mina's address with her because she is her mother's friend.

ياسخ:

- 1. True: زهره همه را دعوت کرده است جز مینا.
- 2. False: زهره و مینا در مدرسه دوستان صمیمی نبودند.
- sister مریم می توانست از طریق خواهرش آدرس مینا را پیدا کند زیرا او دوست مادرش میباشد.

مثال

(نهایی ری۹۸)

با توجه به مكالمه بالا بهترين گزينه را انتخاب كنيد. و به سؤال ۶ پاسخ مختصر و مفيد دهيد.

- 4. Zohreh was upset because she couldn't invite to her birthday.
 - a) Mina's mother
- b) her close friend
- c) Maryam's sister
- 5. Who isn't available till next Wednesday?
 - a) Mina's mother
- b) Zohreh's mother
- c) Maryam's sister
- 6. Where does Mina live?

ياسخ:

- (b): زهره ناراحت بود زیرا نتوانسته دوست صمیمی خود را به (جشن) تولدش دعوت کند.
 - 5. (c): چه کسی تا چهارشنبه آتی در دسترس نیست؟ خواهر مریم.
 - in another neighborhood .6. مینا کچا زندگی می کند؟ در مجله دیگری.

Conversation 2

(قسمت listening درس دوم)

Bijan: Are you okay?

Mehran: I'm thinking about something.

Bijan: What's wrong?

Mehran: I have saved some money to buy a new mobile phone. But one of my friends is in trouble and needs some

money. What would you do, if you were in my shoes?

Bijan: What is his problem?

Mehran: I could tell you about it if it weren't a secret. But it's an emergency.

Bijan: Ok. If I were you, I would give him the money. A friend in need, is a friend indeed

بيژن: حالت خوبه؟

مهران: در فکر چیزی هستم.

بيژن: مشكل چيه؟

مهران: من پولی جمع کردهام تا یک موبایل جدید بخرم. اما یکی از دوستانم دچار مشکل شده و نیاز به پول دارد. تو اگر جای من بودی، چکار میکردی؟ بیژن: مشکلش چیه؟

مهران: من می توانستم این موضوع را به تو بگویم اگر یک راز نبود. اما این یک (شرایط) اضطراری است.

بیژن: باشه. اگر جای تو بودم، من پول را به او می دادم. دوست واقعی کسی است که موقع نیاز حاضر باشد. (دوست آن باشد که گیرد دست دوست، در پریشان حالی و درماندگی). مثال

(نهایی فرداد ۹۸)

با توجه به مكالمه بالا بهترين گزينه را انتخاب كنيد.

- 7. Mehran didn't tell Bijan about the problem because
 - a) it was an emergency
 - 1:1.7.
 - c) he didn't need any money
- 8. Why has Mehran saved some money?a) to buy a new pair of shoes
 - c) to help Mehran

- b) it was a secret
- d) he had no mobile phone
- b) to solve his friend's problem
- d) to buy a new mobile phone

پاسخ:

- (b): مهران درباره مشکل (دوستش) به بیژن چیزی نگفت زیرا (یک راز بود)
 - ا. (d):- چرا مهران مقداری پول پسانداز کرده است؟
 - برای خرید یک موبایل جدید

مثال

(نهایی شهریور ۱۲۰۰)

با توجه به مكالمه بالاگزينه مناسب را انتخاب كنيد.

- 9. One of Mehran's friends is in and needs some money.
 - a) shape
- b) trouble
- c) touch
- 10. Mehran has saved some money to buy
 - a) shoes
- b) a mobile phone
- c) a shirt
- 11. He couldn't tell Bijan about his friend's problem because it was
 - a) a secret
- b) not important
- c) an emergency
- 12. What Bijan said " A friend in need, is a friend indeed" means, we shouldour friend.
 - a) listen to
- b) need
- c) help

اسخ:

- 9. (b): یکی از دوستان مهران دچار مشکل شده و نیاز به مقداری یول دارد.
 - b). مهران مقداری پول پس انداز کرده تا یک موبایل بخرد.
- a): او نمی توانست به بیژن در مورد مشکل دوستش چیزی بگوید زیرا یک راز بود.
- 12. (c): آنچه که بیژن گفت «دوست آن باشد که گیرد دست دوست در پریشان حالی و درماندگی» یعنی ما باید به دوستانمان کمک کنیم.

What you learned

(صفحه پایانی درس دوم)

Sometimes it is fun to think about things that will never happen. We can ask ourselves questions that don't have any real answers. For instance, we can think: What would I do if I had a time machine to travel with right now? Some people may say: I would visit the past if I had that machine. Or I would visit the future to see the world and people of the future. Maybe you have thought about this: What would I do if I had this ability to talk to animals? What would I say? Some people would prefer to talk with cats or birds, but some would not like the idea. They would feel frightened!

گاهی جالب است فکر کردن در مورد چیزهایی که هرگز اتفاق نخواهند افتاد. می توانیم از خودمان سؤالاتی بپرسیم که هیچ پاسخ حقیقی ندارند. به طور مثال، می توانیم فکر کنیم: اگر همین الان یک ماشین زمان برای سفر داشتم، چکار می کردم؟ شاید بعضی از مردم بگویند: من به گذشته سفر می کردم اگر آن ماشین را داشتم. یا اینکه به آینده سفر می کردم تا جهان آینده و مردم آن را ببینم.

شاید شما در مورد این موضوع فکر کرده باشید: چکار میکردم اگر توانایی گفتگو با حیوانات را داشتم؟ چه چیزی میگفتم؟ بعضیها ترجیح میدهند تا با گربهها و یا پرندگان صحبت کنند، اما بعضیها این ایده را نمی پسندند. آنها احساس ترس میکردند. (آزمون شبه نهایی منطقه ۷ تهران)

مثال

بهترین گزینه را انتخاب کنید. 13. We can travel both to the past and future in a time machine. a) True b) False

14. We can find a true answer to a question about something that has never happened. a) True b) False

15. Some people have the ability to talk with animals.

ياسخ:

b) False

- a) ما مى توانيم با ماشين زمان هم به گذشته و هم به آينده سفر كنيم.
- 14. (b) ما می توانیم پاسخ صحیحی برای سؤالی در مورد چیزی که هرگز اتفاق نیفتاده پیدا کنیم.
 - 15. (b) بعضى افراد توانايى گفتگو با حيوانات را دارند.

a) True

بخش چهارم: Writing

۱. paragraph (یاراگراف)

بارالراف چیست؟

یاراگراف از چند جمله منسجم تشکیل گردیده که در باره یک ایده سخن می گوید. یک یاراگراف می تواند:

- (۱) اطلاعات بدهد.
- (۲) عقیدهای را بیان کند.
- (۳) چیزی را توضیح دهد یا (۴) داستان کوتاهی را بیان کند. همه جملات یک پاراگراف باید در بارهٔ همان ایدهٔ مورد نظر باشد.

شكل بارالراف:

در هر پاراگراف جملات پشت سرهم می آیند. توجه داشته باشید که جملات در هر پاراگراف با حرف بزرگ شروع شده و با یک نقطه (.)، علامت سؤال (؟) و يا علامت تعجب (!) يايان مي يابد.

عموم پاراگرافها دارای سه بخش مهم میباشند.

- الف) جمله عنوان (= topic sentence)
- ب) جملات پشتیبان (= supporting sentences) (در درس سوم توضیح داده می شود.)
- ج) جمله نتیجهگیری (= concluding sentence) (در درس سوم توضیح داده می شود.)

إرست (topic sentence) ويست

مهمترین جمله در یک پاراگراف "جمله عنوان یا topic sentence" می باشد. جمله عنوان دو بخش دارد:

ا یک عنوان: چیزی که پاراگراف در باره آن صحبت می کند.

۱۰ یک ایده در باره عنوان: آنچه که نویسنده در پاراگراف روی آن تمرکز دارد که به آن controlling idea (کنترل ایده) می گویند.

Language is a system of communication.

زبان یک سیستم ارتباطی است.

در جمله بالا language عنوان(topic) است و نشان مي دهد پاراگراف قرار است در باره «زبان» صحبت كند.

is a system of communication یک ایده و نظر درباره عنوان است. این ایده کنترل کننده بقیه پاراگراف بوده و قرار است نویسنده روی آن متمرکز شود. Sharks are not all the same. كوسهها همه مثل هم نيستند

در این جمله sharks عنوان (topic) بوده و نشان می دهد که پاراگراف می خواهد درباره کوسه صحبت کند.

are not all the same یک ایده درباره عنوان است و نشان می دهد که بقیه یاراگراف قرار است دربارهٔ تفاوت کوسهها صحبت کند.

گونه در امتحان بک topic sentence بسازی تا مورد قبول واقع شود؟

سادهترین جمله می تواند ساختار زیر باشد:

اما توجه کنید که هر مدل جملهٔ منطقی می تواند به عنوان جمله عنوان (topic sentence) بکار رود. بطور مثال می خواهیم برای عنوان sport یک topic sentence بنویسیم.

Sport is very important (necessary / good /.....) for our health.

ورزش برای سلامتی ما خیلی مهم (لازم / خوب /) است.

مثال

برای هر یک از عناوین زیر یک topic sentence بنویسید. (ف*ارج از کشور ـ فرد*اد ا ۱۵) 1. A cheetah

2. W.-...

إسخ:

.2

Water is essential (vital / necessary / very important) for life.

آب برای زندگی ضروری (حیاتی / لازم / بسیار مهم) است

توجه: هر جملهای که در قالب درستی در مورد cheetah و یا water باشد صحیح میباشد. در این بخش از امتحان حتماً جملهای را بنویسید، بویژه در ساختاری که در درسنامه ذکر شد.

مثال

برای هر یک از پاراگرافهای زیر یک Topic Sentence. بنویسید. (انسانی ـ نهایی فردار ۹۹)

اسخ:

3. گیاهان متفاوتند (یا در جاهای مختلفی یافت میشوند). (there are some plants which grow inside a house) و سوم (there are some plants which grow inside a house) و سوم there are some other types) متوجه می شوید که عنوان جمله باید از تفاوتها صحبت کند.

Vitamin D is good (necessary / useful) for human's health.

ويتامين D براي سلامتي بدن انسان خوب (لازم ∕ مفيد) است.

بخش پنجم: Reading Comprehension

(نهایی فرداد ۹۸)

متن زير را بخوانيد و به سؤالات به صورت خواسته شده پاسخ دهيد.

A dictionary is a collection of words ranging from letters A-Z. When reading or writing a story, an essay, a paragraph or even a sentence, using a dictionary is a great help. There are many advantages of using a dictionary. So, using a dictionary is important for students. The first advantage of using a dictionary is pronunciation. We can also listen to the pronunciation of the words if we use an audio dictionary. The second advantage of using a dictionary is checking out a word's right spelling. The third advantage of using it is learning a word's part of speech. It is one of the types into which words are divided in grammar according to their use, such as noun, verb, or adjective. Lastly, example sentences are mostly available. Seeing specific words used in a sentence can provide more context and help you better understand proper usage.

However, searching words by using a dictionary takes a lot of time. By using a talking dictionary, we are able to look the words up in a few minutes. As a result, a dictionary is a great help for everyone, especially students who are learning a language and who are interested in language learning.

مثال

1. How can a talking dictionary help us?

- 2. What is the use of example sentences?
- 3. When is a dictionary a great help for us?
- 4. What does the pronoun (it) in line 5 refer to?
 - a) pronunciation
- b) spelling
- c) part of speech
- d) example sentence

- 5. What is the opposite of the underlined word "available"?
 - a) out of reach
- b) valuable
- c) repetitive
- d) accessible
- 6. Learning a word's part of speech helps us better understand proper usage of it.
- a) True b) False

پاسخ:

It (A talking dictionary) helps us to look the words up fast (in a few minutes).

(جمله دوم یاراگراف ۲)

فرهنگ لغت گویا به ما کمک میکند که معانی لغات را به سرعت (در عرض چند دقیقه) پیدا کنیم.

They (Example sentences) provide more context and help you better understand proper usage. .2 (خط آخر پارگراف اول)

آنها (جملات نمونه) زمینه بیشتری ارائه داده و به شما کمک میکند تا کاربرد مناسب (کلمه را) بهتر متوجه شوید.

When reading or writing a story, an essay, a paragraph or even a sentence, using a dictionary is a great help.

(جمله دوم متن)

وقتی در حال خواندن یا نوشتن یک داستان، یک مقاله، یک پاراگراف و یا حتی یک جمله هستیم، استفاده از فرهنگ لغت کمک بندگی است.

it): (c) در خط ششم اشاره به (نقش کلمه در جمله = part of speech) دارد.

وچه: برای پیدا کردن مرجع ضمیر (reference) عمدتاً دنده عقب بیایید تا به اسم مناسب برسید.

- a): متضاد کلمه (a): متضاد کلمه (available = در دسترس) out of reach (= دور از دسترس) می باشد.
- 6. False: یادگیری نقش کلمه در جمله در درک بهتر استفاده مناسب از آن به ما کمک میکند.

🍫 بخشی که به ما در درک بهتر استفاده از کلمه کمک می کند جملات نمونه (example sentences) است. (خط آخر پاراگراف اول)

T	A. Maranhadana				
` '	A:Vocabulary				١,
	جاهای خالی را با کلمه مناسب پرکنید. (اولین حرف وتعداد حروف مورد نیاز مشخص میباشد) 				
:				(فارج از کشور ـ فرداد ۱۴۰۰)	
:				(فارج از کشور ـ فرداد ۱۴۰۰)	
	4. Dictionaries are usually in three levels: elementary, i and advanced. (۹۹ اتڢربی وریاضی ـ نهایی فرداد				
۲	جملات زیر را با کلمات داده شده کامل کنید. (یک کلمه اضافی است)				۲.
	definition / recommend / communicative / suppose / wonder				
	5. Let us for a moment that the news is really true.			(فارج از کشور ـ فرداد ۱۳۰۰)	
	6. He wasn't very and kept to himself.			(فارج از کشور ـ فرداد ۱۰۹۱)	
	7. A good dictionary gives the users information about words such as spelling and			(فارج از کشور ـ فرداد ۱۴۰۰)	
	8. I what would happen if I didn't have such good friends.			(فرهنگ پسران / منطقه ۲ /۹۹)	
۲	برای هر کلمه از ستون A یک تعریف از ستون B انتخاب کنید (در ستون B یک تعریف اضافی است)				۳.
	B				
	9. arrange (۹۸ (نوایی شهریور) a) a body of water			larger than the sea	
	10. look up (۱۹۹ درفشان تبریز ـ دی ۱۹۹ b) tell somebody that something is good			hat something is good	
	11. ocean (شیخ بوایی اصفوان دی۱۰۹۱) c) find the meaning of words			g of words	
	12. recommend (۱۴۰۰ فارج از کشور ـ فرداد) d) have something inside			inside	
			e) organize and pu	t in order	
۲	B:Grammar				
				بهترین گزینه را انتخاب کنید.	۴. ا
:	13. She was the person everyone regarded as trustworthy.			بهترین گزینه را انتخاب کنید. (<i>نهایی فردا</i> ر ۹۹)	
	a) which	b) when	c) whom	d) whose	
:	14.The police caught the one was entering into my flat.			(داوطلبین آزاد / فرداد ۹۹)	
	a) whom b) when c) who		c) who	d) which	
:	15. The woman you met yesterday is coming		to dinner.	(تألیفی)	
	a) who	b) whom	c) which	d) a & b	
:	16. Your parents happier if you phone them more often.			(هفىرت مريم/انزلى / دى ٩٨)	
	a) will be	b) are	c) were	d) would be	
,	شکل صحیح افعال را در جای خالی بنویسید.				۵.
:	17. What you if your little sister cut her finger.(to do)			(تألیفی) (تألیفی)	
:	18. I'd do my best if I an exam tomorrow. (to have)			(تألیفی)	

آرمون درس دوم